



ST. CLAIR CATHOLIC
DISTRICT SCHOOL BOARD

MEDIA RELEASE

Voluntary Asymptomatic COVID-19 Testing March 21 in Chatham-Kent

The Lambton Kent District School Board, St. Clair Catholic District School Board, Conseil scolaire catholique Providence and Conseil scolaire Viamonde, in partnership with Chatham-Kent Lambton Administrative School Services (CKLASS), will be launching the **voluntary** asymptomatic COVID-19 testing for students and school staff on Sunday, March 21 at Ursuline College Chatham Catholic Secondary School (85 Grand Avenue West, Chatham) between 9 a.m. and 3 p.m.

The schedule for further locations and dates for on-site testing in Sarnia-Lambton and Chatham-Kent will be available at: https://cklass.ca/covid19_testing/

In a further effort to combat the spread of COVID-19 in our communities, the Ministry of Education has directed that **voluntary** asymptomatic COVID-19 testing of students and staff will be conducted in Ontario schools. The testing is also available to children and staff from childcare centres located inside schools, as well as school bus drivers.

The four school boards are taking a community approach and partnering to run asymptomatic testing, including sharing facilities and providing families with open access to locations regardless of the school board students attend.

The voluntary asymptomatic testing will be conducted by LifeLabs, the vendor contracted by the Ministry of Education and coordinated by CKLASS. Parent/guardian consent is required.

The following schools and associated child care locations will be invited to participate in the March 21 voluntary asymptomatic COVID-19 testing:

- Ursuline College Chatham Catholic Secondary School (also the testing location)
- Tecumseh Public School & Growing Together Family Resource Centre
- Monsignor Uyen Catholic School & YMCA Child Care (including Our Lady of Fatima site)
- Ecole elementaire catholique Sainte-Marie & Tilbury Tots

In addition, all eligible students, staff and children in child care centres in other Chatham-Kent schools of the four participating school boards are also welcome to attend for **voluntary** testing. Please remember to wear a face mask and bring your child's health card.

"Following a successful launch last weekend in Sarnia, we are pleased to move forward with voluntary asymptomatic COVID-19 testing for students and school staff in Chatham-Kent on March 21," says Kent Orr, General Manager of CKLASS.

Specific information for families will be provided directly by schools. For additional details, including answers to frequently asked questions, visit the CKLASS website at: https://cklass.ca/covid19_testing/

For further information please contact:

Kent Orr, Manager
CKLASS
kent.orr@cklass.ca

Kris Davis, Coordinator
Community Use of Schools
CKLASS
kris.davis@cklass.ca

Joseph Picard
Director of Education
Csc Providence
picajose@CscProvidence.ca

Julie Vanghelder
Dir. Communications and Marketing
Cs Viamonde
vanghelderj@csviamonde.ca

Les tests de dépistage de la COVID-19 auprès des personnes asymptomatiques auront lieu le 21 mars à Chatham-Kent

Le Lambton Kent District School Board, le St. Clair Catholic District School Board, le Conseil scolaire catholique Providence et le Conseil scolaire Viamonde, en partenariat avec le Chatham-Kent Lambton Administrative School Services (CKLASS), lanceront la campagne de dépistage de la COVID-19, **sur une base volontaire**, auprès des enfants d'âge préscolaire, des élèves et des membres du personnel asymptomatiques, le dimanche 21 mars à l'école secondaire catholique Ursuline College Chatham (85, avenue Grand ouest, Chatham), de 9 h à 15 h.

L'horaire des prochaines cliniques de dépistage qui auront lieu dans les régions de Sarnia-Lambton et Chatham-Kent sera publié au site suivant : https://cklass.ca/covid19_testing/.

Dans un effort supplémentaire pour contrer la propagation de la COVID-19 dans la communauté, le ministère de l'Éducation a ordonné que le dépistage de la COVID-19 auprès des élèves et du personnel scolaire asymptomatiques soit effectué, **sur une base volontaire**, dans les écoles de l'Ontario. Le test de dépistage est également accessible aux enfants et au personnel des garderies situées dans les écoles, ainsi qu'aux conducteurs d'autobus.

Les quatre conseils scolaires adoptent une approche communautaire et s'associent pour organiser des tests de dépistage de la COVID-19 auprès de personnes asymptomatiques, notamment en partageant les installations et en offrant aux familles un accès libre aux sites, quelle que soit la commission scolaire fréquentée par les élèves.

Les tests de dépistage de la COVID-19 auprès de personnes asymptomatiques sur une base volontaire seront effectués par LifeLabs, le fournisseur recruté par le ministère de l'Éducation et supervisé par CLASS. Le consentement des parents, tuteurs ou tutrices est requis pour les enfants de moins de 18 ans.

Les écoles et les garderies suivantes seront invitées à participer aux tests de dépistage de la COVID-19 auprès de personnes asymptomatiques sur une base volontaire le 21 mars :

- Ursuline College Chatham Catholic Secondary School (également le lieu de dépistage)
- Tecumseh Public School & Growing Together Family Resource Centre
- Monsignor Uyen Catholic School & YMCA Child Care (incluant Our Lady of Fatima)
- École élémentaire catholique Sainte-Marie & Tilbury Tots

En outre, tous les élèves, le personnel et les enfants admissibles des garderies des autres écoles de Chatham-Kent des quatre conseils scolaires participants sont également invités à participer aux tests de dépistage sur une base volontaire. À leur arrivée, les parents, tuteurs ou tutrices doivent avoir en leur possession un masque et la carte Santé de leur enfant.

« Suite au succès du lancement de la campagne de dépistage du weekend dernier à Sarnia, nous sommes heureux d'aller de l'avant avec la campagne de dépistage de la COVID-19 auprès des élèves et du personnel scolaire asymptomatiques de Chatham-Kent le 21 mars », déclare Kent Orr, gérant du Chatham-Kent Lambton Administrative School Services (CLASS).

Les informations spécifiques destinées aux familles seront fournies directement par les écoles. Pour plus de détails, y compris les réponses aux questions fréquemment posées, visitez le site web de CKLASS à l'adresse suivante : https://cklass.ca/covid19_testing/ .

Pour plus de renseignements :

Kent Orr, Gérant
CKLASS
kent.orr@cklass.ca

Kris Davis, Coordinateur,
Utilisation communautaire
des installations scolaires
CKLASS
kris.davis@cklass.ca

Joseph Picard
Directeur général
Csc Providence
picajose@CscProvidence.ca

Julie Vanghelder
Dir. Communications et marketing
Cs Viamonde
vanghelderj@csviamonde.ca